

The Committee proceeded to the consideration of its draft report to the House.

It was agreed,—That the draft report, as amended, be concurred in and presented to the House of Commons.

At 4:58 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, FEBRUARY 18, 1993

(60)

The Standing Committee on House Management met at 11:09 o'clock a.m. this day, in Room 112-N, Centre Block, the Chair, Jim Edwards, presiding.

Members of the Committee present: Ross Belsher, John Cole, Jim Edwards, Alfonso Gagliano, Ken James, Charles Langlois, Peter Milliken, Marcel Prud'homme and Marcel R. Tremblay.

Acting Member present: Bill Blaikie for Iain Angus.

In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament: James R. Robertson, Research Officer. *From the Committees Directorate:* Micheline Rondeau-Parent, Deputy Principal Clerk.

Witnesses: Marcel Prud'homme, M.P.; Robert Desramaux, Director General, Parliamentary Operations Directorate, House of Commons.

The Committee proceeded to the consideration of the report on Parliamentary Associations prepared by Marcel Prud'homme, pursuant to Standing Order 108(3)(a).

Marcel Prud'homme made a statement and, with the other witness, answered questions.

Recommendations 1 to 6 inclusive were agreed to.

Recommendation 7 was amended by adding the words: "and extend an invitation to the press to accompany them."

Recommendations 8 to 14 inclusive were agreed to.

It was agreed,—That the three paragraphs after recommendation 14 be deleted.

It was agreed,—That the following recommendation be added after recommendation 14: "15. That a message be sent to the Senate to acquaint the Members of the Senate with the contents of this report."

It was agreed,—That the Chair be authorized to make the required editorial changes to the report.

It was agreed,—That the Report, as amended, be concurred in and presented to the House of Commons.

It was agreed,—That the Chair send letters with a copy of the Report to the Speaker of the House of Commons and the Speaker of the Senate.

At 12:22 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Bernard G. Fournier
Clerk of the Committee

Le Comité examine son projet de rapport.

Il est convenu,—Que le projet de rapport, modifié, soit adopté et présenté à la Chambre.

À 16 h 58, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 18 FÉVRIER 1993

(60)

Le Comité permanent de la gestion de la Chambre se réunit à 11 h 09 dans la salle 112-N de l'édifice du Centre, sous la présidence de Jim Edwards (*président*).

Membres du Comité présents: Ross Belsher, John Cole, Jim Edwards, Alfonso Gagliano, Ken James, Charles Langlois, Peter Milliken, Marcel Prud'homme et Marcel R. Tremblay.

Membre suppléant présent: Bill Blaikie remplace Iain Angus.

Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: James R. Robertson, attaché de recherche. *De la Direction des comités:ro* Micheline Rondeau-Parent, greffière principale adjointe.*

Témoins: Marcel Prud'homme, député. Robert Desramaux, directeur général, Opérations parlementaires, Chambre des communes.

En conformité de l'alinéa 108(3)a), le Comité examine le rapport sur les associations parlementaires présenté par Marcel Prud'homme.

Marcel Prud'homme fait un exposé puis, avec l'autre témoin, répond aux questions.

Les recommandations 1 à 6 inclusivement sont adoptées.

La recommandation 7 est modifiée par l'adjonction des mots: «et à convier des journalistes à les accompagner.»

Les recommandations 8 à 14 inclusivement sont adoptées.

Il est convenu,—Que les trois paragraphes qui suivent la recommandation 14 soient supprimés.

Il est convenu,—Que l'on ajoute une quinzième recommandation: «15. Qu'un message soit transmis au Sénat afin d'informer les sénateurs de la teneur du rapport.»

Il est convenu,—Que le président soit autorisé à apporter des changements de forme au rapport.

Il est convenu,—Que le rapport ainsi modifié soit adopté et présenté à la Chambre.

Il est convenu,—Que le président écrive au Président de la Chambre des communes et au Président du Sénat en leur incluant un exemplaire du rapport.

À 12 h 22, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité
Bernard G. Fournier